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Geachte,

Hierbij wil ik mijn bedenkingen uiten wat betreft het wetsvoorstel voor de nieuwe Wet Natuur.

Mijn bedenkingen richten zich met name op het ontbreken van enige aandacht voor 

stadsnatuur in het algemeen en stadsvogels in het bijzonder. 

Het vigerende beleid gaat uit van de algemene bescherming zoals geregeld in de Flora- en 

Faunawet. Daarnaast worden er gedragscodes gehanteerd, waarvan de Gedragscode voor 

Bouwend Nederland met name van belang is voor stadsvogels als gierzwaluw en huismus. In 

het Goedkeuringsbesluit gedragscode voor Bouwend Nederland (dd. 6-4-2009, kenmerk 

DN.2009/609) wordt door de toenmalige Minister van LNV expliciet aangegeven dat de 

nesten van gierzwlauwen en huismussen het gehele jaar door beschermd zijn en niet 

verstoord mogen worden. De trefkans bij bouwwerkzaamheden wordt terecht als groot 

aangemerkt, waarbij passende compenserende maatregelen genomen moeten worden. In 

het wetsvoorstel wordt deze bescherming niet overgenomen, wat een teruggang in 

beschermingsniveau betekent. Ik wil hier benadrukken dat voor deze vogels, die geheel 

afhankelijk zijn van menselijke bebouwing in dorpen en steden, deze extra bescherming 

noodzakelijk is. Via de bescherming van Natura 2000-gebieden zijn deze vogels niet 

geholpen, omdat stedelijk gebied geen Natura 2000-gebied is en omdat er geen goede staat 

van instandhouding voor de stadsvogels is gedefinieerd. Verder kan bij een enkele ingreep 

en verstoring of vernietiging van een nest door een particulier niet aangetoond worden dat 

juist deze ingreep een groot effect heeft op de populatie als geheel, maar kunnen veel van 

deze ingrepen wel degelijk een negatief effect hebben op de populatie. Gierzwaluwen en 

huismussen zijn vogels die thuishoren in een stedelijke omgeving, het stedelijk milieu 

verlevendigen en leefbaarder maken, en ook nog eens nuttig kunnen zijn (denk aan het grote 

aantal insekten, waaronder muggen, die door gierzwaluwen gegeten worden). Zij zijn het 

waard beschermd te worden. Omdat nestgelegenheid bij gierzwaluwen en huismussen als 

de meest beperkende factor voor de omvang en de achteruitgang van de populaties gezien 

wordt, dient het hierbij om de bescherming van de nesten te gaan. Doordat gierzwaluwen en 

huismussen zeer honkvast zijn, en jaren achtereen van dezelfde nesten gebruik maken, is 

een permanente bescherming van de nesten (ook buiten het broedseizoen) noodzakelijk.

Daarom vraag ik om de jaarrond bescherming van de nesten van gierzwaluwen en 

huismussen expliciet in het wetsvoorstel Natuur op te nemen. Aan bescherming van de 

overige natuur in de stedelijke omgeving zou in het wetsvoorstel ook meer aandacht gegeven 

kunnen worden.

Met vriendelijke groeten,

Rick Wortelboer


